
2023 年九年级第一次学习效果检测

英语参考答案及评分细则

一、听力理解(每小题 1分，共 20分)

1~5 CACAC 6~10 ABCBB 11~15 ACBBC

16. basketball 17. July 20th ( July 20，July twentieth，Jul.20th，Jul.20) 18. three times

19. training 20. 6322-9845

（第 16至第 20题评分建议：全对给 1分，填错不给分）

二、单项填空（每小题 1分，共 8分）

21~24 BBBA 25~28 ACCD

三、完形填空（每小题 1分，共 26分）

A) 29~33 BBCAC 34~38 CADCB 39~43 ADBDC

B) 44. himself 45. youngest 46. flew 47. kilometers 48. to make 49. but

50. caused 51. tradition 52. on 53. proud 54. an

（第 44至第 54题评分建议：各小题只填对单词没写对形式给 0.5分，全对给 1分）

四、阅读理解(每小题 2分，共 46分)

55~57 CAB 58~62 BADCC 63~67 ADAAC 68~72 CDCDA

73~77 BCADG

五、补全对话(每小题 1分，共 5分)

78~82 ADGCF

六、书面表达(15分)

One Possible Version:

Doing sports makes our life healthy and colorful. I would like to introduce my favourite sport

to you. I am enthusiastic about playing basketball because it makes me physically and mentally

healthy. The sport is competitive as well as cooperative. I gain much joy and make many friends

while playing basketball.

When playing basketball, two teams compete in the game and the team with more points

wins. Each team is made up of twelve players and five are allowed at most on the court. Quick

reaction and decision are necessary in the game so we should always keep focus on the basketball.

It is also of great importance to work together with teammates.

Playing basketball strengthens our body and mind. What’s more, it brings us happiness and

cultivates the spirit of teamwork. Why not try playing basketball and have great fun?

作文评分意见：

tel:6322%209845


(一）总体原则

考查学生综合运用语言的能力，注重语言表达的意义和流畅性。

(二）内容要点

1. 你最喜爱的运动是什么？为什么？

2. 这项运动的规则或注意事项是什么？

3. 这项运动能给我们带来哪些好处？

(三）评分档次

1. 第一档（13-15分）

信息完整，表达流畅，无语言错误或基本无语言错误。

2. 第二档（10-12分）

信息基本完整，表达较流畅，有少量错误，但不影响意思表达。

3. 第三档 (7-9分）

能传递部分信息，表达不够流畅，但句子基本可读。

4. 第四档（4-6分）

只能传递少量信息，表达不通顺，只有少量句子可读。

5. 第五档（1-3分）

只能传递个别信息，表达不清楚，只有个别句子可读。

(四） 建议

三个要点给分建议：

1. 你最喜爱的运动是什么？为什么？（3分）

2. 这项运动的规则或注意事项是什么？（6分）

3. 这项运动能给我们带来哪些好处？（6分）


